
ZAPISNIK
sa 77. sjednice Odbora za ekonomiju, finansije i budžet Skupštine Crne

Gore, 
održane 30. oktobra 2014. godine.

Sjednica je počela u  12:10 časova.
Predsjedavao je Aleksandar Damjanović, predsjednik Odbora. 
Sjednici  su prisustvovali  poslanici:  Filip  Vuković,  Rešid Adrović,  Zoran Jelić,

Damir  Šehović,  Mladen  Bojanić,  Srđan  Milić,  Almer  Kalač,  Milutin  Đukanović,
Strahinja Bulajić i Nik Gjeloshaj.

Odsustvo sa sjednice najavio je poslanik Veljko Zarubica.
Sjednici nije prisustvovao poslanik: Nebojša Medojević.
Sjednici  su,  u  svojstvu  predstavnika  predlagača,  prisustvovali:  Branislav

Prelević,  predsjedavajući  Odbora  Regulatorne  agencije  za  energetiku,  Novak
Medenica,  direktor  Regulatorne  agencije  za  energetiku,  Zoran  Đikanović,
predsjednik Komisije za hartije od vrijednosti i Nikola Pejović, sekretar Komisije za
hartije od vrijednosti.

Rad sjednice su pratili predstavnici medija.
 Predsjednik  Odbora konstatovao je  da postoji  kvorum za rad  i  punovažno
odlučivanje.

Za sjednicu je utvrđen sljedeći

D N E V N I  R E D:

1. FINANSIJSKI IZVJEŠTAJ SA IZVJEŠTAJEM O RADU REGULATORNE AGENCIJE ZA
ENERGETIKU ZA 2013. GODINU;

2. FINANSIJSKI  IZVJEŠTAJ  KOMISIJE  ZA  HARTIJE  OD  VRIJEDNOSTI  ZA  2013.
GODINU SA IZVJEŠTAJEM NEZAVISNOG REVIZORA;

3. TEKUĆA PITANJA

*     *     *
Prva  tačka -  FINANSIJSKI  IZVJEŠTAJ  SA  IZVJEŠTAJEM  O  RADU  REGULATORNE
AGENCIJE ZA ENERGETIKU ZA 2013. GODINU;

Uvodno  odbrazloženje  o   Finansijskom  izvještaju  sa  izvještajem  o  radu
Regulatorne  agencije  za  energetiku  za  2013.  godinu  dao  je  Branislav  Prelević,
predsjedavajući Odbora agencije.

U  raspravi  su  učestvovali  poslanici:  Aleksandar  Damjanović,  Zoran  Jelić,
Strahinja Bulajić, Rešid Adrović, Damir Šehović, Mladen Bojanić i Milutin Đukanović.

Odbor je, nakon rasprave, odlučio da podnese Skupštini slijedeći

I Z V J E Š T A J

U  uvodnom  obrazloženju,  predsjednik  Savjeta  Regulatorne  agencije  za
energetiku  (RAE)  osvrnuo  se  na  Izvještaj  o  implementaciji  strategije  Energetske
zajednice u 2012 i 2013. godini
i naveo da je u Izvještaju ocijenjeno da je RAE ispunila skoro sve zadatke u skladu sa
Zakonom o energetici, a koji se odnose na zakonodavni okvir i konkurentno tržište, i
da  je  u  odnosu  na  razdvajanje  računa  Elektroprivrede  Crne  Gore  (EPCG),  u  tri
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funkcionalne cjeline, proizvodnju, snabdijevanje i distribuciju,  RAE u više navrata
dostavljala   naloge  EPCG da dovrši  razdvajanje  na  način  kako  je  to  predviđeno
Zakonom o energetici. U odnosu na Izvještaj o implementaciji strategije Energetske
zajednice  za  period  2013-2014.  godine,  predsjednik  Savjeta  je  naglasio  da je  u
Izvještaju navedeno da je RAE kompletirala set implementacionog zakonodavstva
koji je u njenoj nadležnosti u skladu sa Zakonom o energetici, kao i da je ponovo
dostavila naloge EPCG za razdvajanje računa funkcionalnih cjelina.  U odnosu na
finansijki izvještaj upoznao je Odbor sa strukturom budžeta regulatornih agencija iz
okruženja. 

Na  Odboru  je  konstatovano  da  Finansijski  izvještaj  daje  prikaz  upotrebe
sredstava  obezbijeđenih,  u  skladu  sa  Zakonom  o  energetici,  od  naknada  za
korišćenje i izdavanje  licenci, kao i da je RAE je u 2013. godini ostvarila prihod od
1.199.268,40 €, a troškove u iznosu od 995.731,26 €, kao i da u skladu sa članom
45 stav 7 Zakona o energetici  bila dužna da u budžet Crne Gore prenese višak
sredstava u iznosu od 126.106,55 €. Na Odboru je konstatovano da je 
Izvještaj trebao da bude kompletniji i sadrži uporedne podatke.

Tokom rasprave na Odboru su postavljena pitanja koja su se odnosila na: broj
zaposlenih i visinu zarada zaposlenih u Agenciji;  postupke pred Upravnim sudom
Crne Gore koji se odnose na odluke o odobravanju regulatorno dozvoljenog prihoda
cijena i tarifa; eventualno povećanje cijena električne energije; godišnje naknade za
licence koje se izdaju energetskim subjektima i metodologiju obračuna iznosa za tri
licence koje se izdaju EPCG imajući  u vidu da je došlo do povećanja navedenog
iznosa za oko 50% od 2011 do 2014. Godine, kao i obaveze koje energetski subjekti
nijesu ispunili u skladu za propisima a zbog kojih je RAE oduzela 10 licenci. 

Na  Odboru  je  konstatovano  da  Vlada  Crne  Gore  jos  uvjek  nije  dostavila
Skupštini  predlog  za  imenovanje  trećeg  člana  Odbora  Agencije,  kao  i  da  nije
obavijestila Odbor o razlozima zbog kojih navedeni predlog nije dostavljen, a što je
zatraženo dopisom predsjednika Odbora, od 18. jula 2014. godine.

Imajući  u vidu da je Finansijskim planom RAE za 2013. godinu predviđena
rezerva  (prenos  sredstava  u  narednu  godinu)  u  iznosu  od  60.000  €,  a  da  je
finansijskim  izvještajem  prikazan  iznos  od  135.133,18  €,  članove  Odbora  je
interesovalo  koja  je  metodologija  korišćena  prilikom  obračuna  rezerve  i  zašto
cjelokupna razlika nije uplaćena u budžet države. Na Odboru je bilo mišljenja da je
ovo  pitanje  potrebno  riješiti  na  način  da  se  sredstva  rezervi  prepoznaju  u
finansijskom  planu  Agencije  za  2014.  godinu.  Takođe,  iznijeto  je  mišljenje  da
nesprovođenje  pravnog i  funkcionalnog razdvajanja cjelina EPCG na proizvodnju,
snabdijevanje i distribuciju, omogućava i  dalje postojanje monopola i postavljeno
pitanje  kakve  su  mjere  preduzete  zbog  neizvršavanja  ove  Zakonom predviđene
obaveze.

Nakon izjašnjavanja Odbor je, sa pet glasova ″za″, dva „protiv“ i dva glasa
″uzdržan″,  odlučio  da  predloži  Skupštini  da  prihvati  Finansijski  izvještaj  sa
Izvještajem o radu Regulatorne agencije za energetiku za 2013. godinu.

Za izvjestioca na sjednici Skupštine određen je poslanik Rešid Adrović.

Druga tačka - FINANSIJSKI  IZVJEŠTAJ  KOMISIJE  ZA HARTIJE  OD VRIJEDNOSTI  ZA
2013. GODINU SA IZVJEŠTAJEM NEZAVISNOG REVIZORA

Predsjednik  Odbora,  Aleksandar  Damjanović,  podsjetio  je  da  je  Odbor  za
ekonomiju, finansije i budžet na 62. sjednici održanoj 30. juna 2014. godine prilikom
razmatranja Godišnjeg izvještaja o radu Komisije za hartije od vrijednosti i stanju na
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tržištu hartija od vrijednosti sa finansijskim izvještajem za 2013. godinu, zaključio
da, polazeći od člana 23 Zakona o hartijama od vrijednosti i imajući u vidu da je uz
Godišnji izvještaj Komisije dostavljen i Finansijski izvještaj za 2013. godinu, isti bude
razmotren na nekoj od narednih sjednica Odbora kada bude dostavljen i Izvještaj
nezavisnog revizora o reviziji finansijskih iskaza KHOV za 2013. godinu i kada bude
dostavljeno pisano obrazloženje kao dio finansijskog izvještaja. Iamjući u idu da je
navedeno ispunjeno, stekli su se uslovi da Odbor razmotri i izjasni se o predmetno
izvještaju.

Uvodno  odbrazloženje  o  Finansijskom  izvještaju  Komisije  za  hartije  od
vrijednosti  za  2013.  godinu  sa Izvještajem  nezavisnog  revizora dao  je  Zoran
Đikanović, predsjednik Komisije za hartije od vrijednosti.

U  raspravi  su  učestvovali  poslanici:  Aleksandar  Damjanović,  Zoran  Jelić,
Mladen Bojanić, Milutin Đukanović i Strahinja Bulajić.

Odbor je, nakon rasprave, odlučio da podnese Skupštini slijedeći

I Z V J E Š T A J

Predsjednik Komisije za hartije od vrijednosti, dr Zoran Đikanović, upoznao je
Odbor  sa  razlozima  negativnog  finansijskog  rezultata  Komisije  u  2013.  godini.
Predsjednik  Komisije  naveo  je  da  dešavanja  na  tržištu  kapitala  nijesu  išla  u
očekivanom smjeru, pa su zbog toga ostvareni prihodi manji od očekivanih. Poslovni
prihodi Komisije iznosili su 481.259€, dok su rashodi iznosili 1.018.021€. U poslovnoj
2013. godini, Komisija je ostvarila gubitak u iznosu od 571.830€. 

Na sjednici je iskazano nezadovoljstvo zbog podatka da je u toku posljednje
dvije godine poslovanja Komisija ostvarila oko 1 mil € gubitka, da je gubitak u 2013.
godini veći od gubitka u 2012. godini, kao i da su poslovni rashodi u odnosu na
2012. godinu (1.031.641€), a imajući u vidu preporuke koje se tiču mjera štednje,
niži samo za oko 13 hilj €. Poslanike je interesovalo: na šta se odnosi stavka ostali
poslovni rashodi, koji su u odnosu na prethodnu godinu uvećani za oko 40%;  iznos
otpisa potraživanja i  očekivana poboljšanja u poslovanju,  imajući  u vidu da je u
prethodnoj godini Komisija nabavila softver za kontrolu rada investicionih fondova.

Nakon  glasanja,  sa  četiri  glasa  „za“,  dva  „protiv“  i  dva  glasa  „uzdržan“,
Finansijski izvještaj Komisije za hartije od vrijednosti za 2013. godinu sa Izvještajem
nezavisnog revizora nije dobio potrebnu većinu na Odboru. 

Za  izvjestioca  Odbora  na  sjednici  Skupštine  određen  je  poslanik  Milutin
Đukanović. 

Treća tačka - TEKUĆA PITANJA

Predsjednik Odbora 

a) podsjetio je članove da je Odbor  na 75. sjednici održanoj 15. oktobra 2014.
godine  započeo  raspravu  o  Predlogu  zakona  o  sporazumnom finansijskom
restrukturiranju dugova prema finansijkim institucijama i da je odlučeno da se
rasprava  nastavi  nakon  dostavljanja  dodatnih  informacija  od  strane
Ministarstva finansija i Centralne banke Crne Gore. Naveo je da su se stekli
uslovi  da  seOdbor,  u  nastavku  sjednice,  izjasni  o  navedenom  predlogu
zakona, i da su dostavljeni slijedeći akti:
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- „Bečka  Inicijativa  za  koordinaciju  evropskih  banaka“-  Radna  grupa  za
pitanje  nekvalitetnih  kredita  u  Centralnoj,  Istočnoj  i  Jugoistočnoj  Evropi
koju je Ministarstvo finansija dostavilo putem mail-a i

- Dodatna  informacija  Centralne  banke  Crne  gore  uz  Predlogu  zakona  o
sporazumnom  finansijskom  restrukturiranju  dugova  prema  finansijkim
institucijama.

b) podsjetio  je  da  je  Odbor  na  76.  sjednici  održanoj  24.  oktobra  razmotrio
Predlog  zakona o finansiranju  organizacija  boraca i  da  je  odlučio  da se  o
navedenom  aktu  izjasni  u  nastavku  sjednice,  nakon  isteka  roka  za
dostavljanje mišljenja Vlade Crne Gore o navedenom akta. 
Imajući u vidu da mišljenje Vlade još uvjek nije dostavljeno, kao i da je rok za
dostavljanje  mišljenja  istekao  (Predlog  zakona  je  ušao  u  skupštinsku
proceduru 6. oktobra 2014.godine), predložio je da se Odbor u nastavku 76.
sjednice izjasni o navedenom predlogu zakona.

*     *     *

Sjednica je završena u 13.55 časova.

Broj: 00-63-7/14-

SEKRETAR ODBORA                    PREDSJEDNIK 
ODBORA
Nađa Vukićević, s.r.                         mr 
AleksandarDamjanović,s.r.
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77. sjednica Odbora za ekonomiju, finansije i budžet,
održane 30. oktobra 2014. godine

REZULTATI GLASANJA

„ZA“ „PROTIV“ „UZDRŽAN“
FINANSIJSKI
IZVJEŠTAJ  SA
IZVJEŠTAJEM O  RADU
REGULATORNE
AGENCIJE  ZA
ENERGETIKU ZA 2013.
GODINU

Zoran Jelić
Rešid Adrović
Damir Šehović
Nik Gjeloshaj
Almer Kalač

Strahinja Bulajić
Milutin 
Đukanović

    Aleksandar 
Damjanović

 Mladen Bojanić

„ZA“ „PROTIV“ „UZDRŽAN“
FINANSIJSKOG
IZVJEŠTAJA
KOMISIJE  ZA
HARTIJE  OD
VRIJEDNOSTI  ZA
2013.  GODINU  SA
IZVJEŠTAJEM
NEZAVISNOG
REVIZORA

Zoran Jelić
Almer Kalač
Rešid Adrović
Damir Šehović

 Aleksandar Damjanović
 Mladen Bojanić          

 Strahinja Bulajić
Milutin Đukanović

5


	D N E V N I R E D:
	* * *
	I Z V J E Š T A J
	Predsjednik Odbora, Aleksandar Damjanović, podsjetio je da je Odbor za ekonomiju, finansije i budžet na 62. sjednici održanoj 30. juna 2014. godine prilikom razmatranja Godišnjeg izvještaja o radu Komisije za hartije od vrijednosti i stanju na tržištu hartija od vrijednosti sa finansijskim izvještajem za 2013. godinu, zaključio da, polazeći od člana 23 Zakona o hartijama od vrijednosti i imajući u vidu da je uz Godišnji izvještaj Komisije dostavljen i Finansijski izvještaj za 2013. godinu, isti bude razmotren na nekoj od narednih sjednica Odbora kada bude dostavljen i Izvještaj nezavisnog revizora o reviziji finansijskih iskaza KHOV za 2013. godinu i kada bude dostavljeno pisano obrazloženje kao dio finansijskog izvještaja. Iamjući u idu da je navedeno ispunjeno, stekli su se uslovi da Odbor razmotri i izjasni se o predmetno izvještaju.
	Uvodno odbrazloženje o Finansijskom izvještaju Komisije za hartije od vrijednosti za 2013. godinu sa Izvještajem nezavisnog revizora dao je Zoran Đikanović, predsjednik Komisije za hartije od vrijednosti.
	U raspravi su učestvovali poslanici: Aleksandar Damjanović, Zoran Jelić, Mladen Bojanić, Milutin Đukanović i Strahinja Bulajić.
	Odbor je, nakon rasprave, odlučio da podnese Skupštini slijedeći
	I Z V J E Š T A J
	FINANSIJSKI IZVJEŠTAJ SA IZVJEŠTAJEM O RADU REGULATORNE AGENCIJE ZA ENERGETIKU ZA 2013. GODINU
	FINANSIJSKOG IZVJEŠTAJA KOMISIJE ZA HARTIJE OD VRIJEDNOSTI ZA 2013. GODINU SA IZVJEŠTAJEM NEZAVISNOG REVIZORA

